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‘De combinatie van biologische aanpak en 
mechanische bewerking met kokend water 
vullen elkaar prima aan,’ weet Ewoud van 
de Wetering van Algavelan. Als mos en gras 
gekookt zijn, vinden de daarna aangebrachte 
micro-organismen een ‘gedekte tafel’. Zij ruimen 
dood organisch materiaal op. ‘Wij betrekken 

graag innovaties erbij om het proces van onze 
micro-organismen te ondersteunen.’
Gijs Peelen is accommodatieadviseur bij de 
KNLTB en was bij de test in Den Haag aanwe-
zig. ‘Als bond sluiten wij ons aan, samen met 
NOC*NSF en de andere sportbonden, bij de pro-
gramma’s binnen de Routekaart Verduurzaming 

Sport, waaronder ook het deelakkoord over 
milieuvriendelijk beheer. Ook proberen wij zo 
veel mogelijk te verbinden en bieden in dat 
kader graag een platform voor innovaties.’ Zo is 
de aanpak van Algavelan in een artikel van de 
tennisbond verschenen en mede na het lezen 
van dit stuk kwamen de tennissers uit Den Haag 

Tennisclub Thor de Bataaf uit Den Haag onderhoudt de achttien banen op het sportpark sinds een jaar op biologische wijze. Dit gebeurt met de

micro-organismen van MO5 Sport, die de organische vervuiling als het ware opeten. Dit materiaal wordt volledig verteerd, net als de dode bladeren 

in het bos. Soms zijn er plekken waar toch nog wat mos of onkruid staat: langs de randen of bij het net waar weinig gelopen wordt. Om dit zonder 

chemie te kunnen bestrijden, is een test gedaan met heet water.
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Koken van mos en gras als 
aanvulling op chemievrij 
beheer tennisbanen
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op het idee om Van de Wetering uit te nodigen. 
Peelen: ‘Er wordt steeds meer kennis opgedaan 
als het gaat om milieuvriendelijk beheer van 
tennisbanen. Wij kijken graag naar de best 
practices op dit gebied en ik ben dan ook heel 
benieuw naar het uiteindelijk resultaat van 
deze heetwaterproef in Den Haag.’

Op tennispark De Bataaf in Den Haag wordt  
dus sinds vorig voorjaar het product MO5 Sport 
van Algavelan gebruikt op de achttien tennis-
banen. Loek de Gruijter, hoofd van de  
commissie onderhoud vanuit de Stichting 
Onroerend Goed De Bataaf, is tevreden. ‘We 
hebben een goede begeleiding en tips gekre-
gen van Ewoud van de Wetering. Zelfs onze 
oudste smashcourtbanen (nu dertien jaar oud) 
blijven goed schoon en houden het goed vol 
na een regenbui. Leden die vragen hebben als 
wij met de sproeiwagen over de banen rijden, 
kunnen wij goed uitleggen dat het geen gif is, 
maar een natuurlijk product met micro- 
organismen en dat stelt ze gerust.’

Diesellucht
De ervaringen met het stoomapparaat om 
extreme mossen en onkruid op de banen en 
de terrassen te bestrijden zijn op zich positief, 
alleen zien ze in Den Haag liever dat de machine 
op een elektrische accu zou werken. De Gruijter: 
‘Onze minibaan is opgeknapt na de behandeling 
met dit apparaat, maar we kregen wel klachten 
van leden over de diesellucht van de motor in 
het apparaat.’

Van de Wetering staat met zijn bedrijf open voor 
innovaties en deelt zijn kennis graag om chemie-
vrij onderhoud te promoten. ‘Ons product 
met micro-organismen die het organisch vuil 
opeten, is een behandeling. Wij willen graag een 
totaalpakket van chemievrij onderhoud en dat 
betekent ook borstelen, vegen en nu dus ook de 
inzet van kokend water.’ Het bedrijf Waterkracht 
reageerde als eerste op zijn oproep en leverde 
de machine waarmee kokend water met een 
soort hark zonder haken op het mos en onkruid 
aangebracht wordt. Het water kookt de plant 
dood en tast ook de wortels aan. 

‘Onze eerste ervaringen zijn dat de kunstvezels 
niet worden aangetast. Het water doet zijn 
werking aan het oppervlak en koelt daarna snel 
af. Het infill op de banen absorbeert ook veel 
warmte van het water. Mocht een kunstvezel-
fabrikant zeggen dat het niet kan op zijn vezel, 
dan passen wij deze methode natuurlijk niet toe, 
maar tot nu toe heb ik dat nog niet gehoord.’

Allemaal winstpunten
Het kokend water doodt natuurlijk ook de 
micro-organismen, maar die zijn zo weer terug-
gebracht, weet Van de Wetering. ‘Je weet nu in 
elk geval zeker dat er geen chemische residuen 
achterblijven.  Het voordeel van de biologische 
aanpak is ook dat gedurende het jaar minder 
mechanische bewerkingen nodig zijn. De banen 
slijten daardoor ook minder snel. Allemaal 
winstpunten van deze chemievrije aanpak.’ Van 
de Wetering tot slot: ‘Clubs moeten hun banen 
goed bespeelbaar houden en de technische 
sporteigenschappen moeten daarbij behouden 
blijven. Wij hebben nu getuigenissen van zeer 
veel gebruikers dat onze methode werkt.’

‘Leden die vragen hebben als wij met de 
sproeiwagen over de banen rijden, kunnen 
wij goed uitleggen dat het geen gif is,  
maar een natuurlijk product met micro- 
organismen en dat stelt ze gerust’
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‘Wij willen graag 
een totaalpakket 
van chemievrij  
onderhoud en dat 
betekent ook  
borstelen, vegen en 
nu dus ook de inzet 
van kokend water’
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